
Sundhedsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 15. oktober 2024

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Samrådsspørgsmål E
Vil ministeren redegøre for, hvorvidt ministeren mener, at der er tilstrækkelige offentlige 
midler til at dække efteruddannelsesbehov på sundhedsområdet, og om ministeren me-
ner, at de tætte relationer til medicinalindustrien udgør et problem for uafhængigheden fra 
industrien?
Der henvises til artikler på dr.dk 20/9-24: ”Flere læger og sygeplejersker får gratis efter-
uddannelse af Novo: ”Skadeligt” og ”skjult markedsføring”, lyder kritikken”, og 3/10-24: 
”Efter DR-afsløring: Ministre kaldes i samråd om Novo Nordisks gratis kurser til læger og 
sygeplejersker”.
https://www.dr.dk/nyheder/politik/efter-dr-afsloering-ministre-kaldes-i-samraad-om-novo-
nordisks-gratis-kurser-til
https://www.dr.dk/nyheder/penge/flere-laeger-og-sygeplejersker-faar-gratis-efteruddannel-
se-af-novo-skadeligt-og-skjult

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL) og Helene Brydensholt (ALT).

På udvalgets vegne
Rasmus Lund-Nielsen
formand
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